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Vastaukset kirjallisiin lisäkysymyksiin – Olivér Várhelyi  

 

Kysymys 1 
Miten aiotte toimissanne edistää naisten oikeuksia? Mitä konkreettisia toimia aiotte toteuttaa 

edistääksenne entisestään seksuaali- ja lisääntymisterveydenhuollon saatavuutta ja tarjontaa, 

parantaaksenne naisten terveystilannetta ja varmistaaksenne, että unionin terveyspolitiikalla edistetään 

sukupuolten tasa-arvoa terveydenhuollossa? Euroopan parlamentti tukee seksuaali- ja 

lisääntymisterveydenhuollon saatavuutta kaikissa jäsenvaltioissa. Vahvistuskuulemisessa viittasitte EU:n 

rajalliseen toimivaltaan, mutta EU:n politiikoilla kyllä voidaan kuitenkin tukea seksuaali- ja 

lisääntymisterveydenhuollon saatavuutta. Aiotteko aktiivisesti pyrkiä parantamaan ja päivittämään 

rajatylittävää terveydenhuoltoa koskevaa direktiiviä sen varmistamiseksi, että ihmiset jäsenvaltioissa, 

joissa ei ole lainkaan tai riittävää lisääntymisterveydenhuoltoa, saisivat sitä turvallisesti ja 

luottamuksellisesti toisessa jäsenvaltiossa? 
 

Jos nimitykseni terveysasioista ja eläinten hyvinvoinnista vastaavaksi komission jäseneksi vahvistetaan, 

aion edistää naisten oikeuksia kaikissa toimissani. Euroopan unionissa kaikilla ihmisillä, myös jokaisella 

naisella, olisi oltava mahdollisuus saada laadukkaita terveydenhuoltopalveluja. 

 

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion tehdä yhteistyötä yhdenvertaisuudesta vastaavan 

komission jäsenen kanssa syrjinnän torjumiseksi ja sukupuolten tasa-arvon parantamiseksi 

terveydenhuollossa, terveyden edistämisessä ja terveyskriiseihin varautumisessa. Pyrin näihin 

tavoitteisiin monin eri keinoin. Esimerkkinä mainittakoon, että aion varmistaa, että EU4Health-ohjelma 

on edelleen keskeisessä asemassa torjuttaessa eriarvoisuutta sairauksien ennaltaehkäisyssä, 

kriisivalmiudessa ja terveydenhuollossa. Syöpiin liittyvien eriarvoisuuksien eurooppalaisen rekisterin, joka 

on EU:n syöväntorjuntasuunnitelman lippulaivahanke, on edelleen dokumentoitava useisiin 

taustatekijöihin, muun muassa sukupuoleen, liittyvää eriarvoisuutta. Aion selvittää, voidaanko esimerkiksi 

sydän- ja verisuonitaudit ottaa tämän toiminnan piiriin. Terveyskriiseillä on selkeä tasa-arvoulottuvuus, 

joten tämä on otettava huomioon myös valmius- ja reagointitoimissa.  

 
Yksi uuden kollegion alkutaipaleen tärkeistä aloitteista on naisten oikeuksien etenemissuunnitelma, joka 
esitetään poliittisissa suuntaviivoissa ja jonka myös komission jäsenehdokas Hadja Lahbib mainitsi 
kuulemisessaan. Sitä on määrä ehdottaa seuraavana kansainvälisenä naistenpäivänä. Annan oman 
panokseni tähän työhön ja aion tehdä yhteistyötä kollegoideni kanssa vahvan terveysulottuvuuden 
sisällyttämiseksi siihen.  
 
Seksuaali- ja lisääntymisterveydellä on keskeinen asema sukupuolten tasa-arvon ja naisten oikeuksien 
kannalta. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä yhteistyötä yhdenvertaisuudesta vastaavan komission 
jäsenen kanssa vuoden 2025 jälkeisen sukupuolten tasa-arvostrategian parissa terveyteen, seksuaali- ja 
lisääntymisterveys mukaan luettuna, liittyvissä kysymyksissä. Pyrin myös varmistamaan, että 
ihmisperäisiä aineita koskevassa asetuksessa vahvistetut tiukennetut laatu- ja turvallisuusvaatimukset 
pannaan täysimääräisesti täytäntöön ja että niitä sovelletaan kaikkiin ihmisiin EU:ssa. 
 
Samalla pyrin varmistamaan rajatylittävää terveydenhuoltoa koskevan direktiivin täysimääräisen 
täytäntöönpanon tavoitteena edistää terveydenhuoltopalvelujen rajatylittävää saatavuutta kaikkialla 
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EU:ssa. Komission vuonna 2022 tekemä arviointi osoitti, että rajatylittävän terveydenhuollon 
saatavuudessa on edelleen esteitä, jotka johtuvat suurelta osin siitä, miten direktiivi on pantu täytäntöön. 
Aion jatkaa komission työtä täytäntöönpanon esteiden poistamiseksi esimerkiksi terveydenhuollon 
digitalisoinnin avulla. Direktiivin noudattamisen parantamiseksi aion tehostaa vuoropuhelua 
jäsenvaltioiden kanssa, jotta huolenaiheista voidaan keskustella ja niihin voidaan löytää ratkaisuja. 
Maksimoimalla direktiivin potentiaalin ja vahvistamalla jäsenvaltioiden välistä yhteistyötä EU voi edetä 
kohti Euroopan terveysunionia ja varmistaa, että naisten oikeuksia kunnioitetaan. 
 

Euroopan unionin toiminnasta tehdyn sopimuksen mukaan terveydenhuollon ja terveyspalvelujen 
järjestäminen ja tarjoaminen kuuluvat jäsenvaltioiden toimivaltaan. EU voi kuitenkin toimillaan täydentää 
kansallisia politiikkoja. Komissio tukee tämän vuoksi vankasti jäsenvaltioiden pyrkimyksiä panna 
täytäntöön Yhdistyneiden kansakuntien kestävän kehityksen tavoitteet, jotka liittyvät naisten terveyteen 
samoin kuin seksuaali- ja lisääntymisterveydenhuollon sekä perhesuunnittelupalvelujen ja -valistuksen 
yleiseen saatavuuteen. Komission työllä täydennetään kansallisia politiikkoja, kannustetaan yhteistyöhön, 
tuetaan jäsenvaltioita niiden terveyspolitiikkojen soveltamisessa ja helpotetaan hyvien käytäntöjen 
vaihtoa muun muassa terveyden edistämisen, sairauksien ehkäisyn ja ei-tarttuvien tautien hallinnan 
ohjausryhmän kautta. 
  
Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion tukea yhdenvertaisuudesta vastaavan komission 
jäsenen työtä naisten oikeuksien edistämiseksi muun muassa siltä osin kuin on kyse heidän 
mahdollisuuksistaan saada seksuaali- ja lisääntymisterveydenhuollon palveluja riippumatta siitä, missä 
päin EU:ta he asuvat.  
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Kysymys 2 

Miten aiotte edistää Euroopan lääkeviraston hyväksymien rokotteiden käyttöönottoa ja torjua 

rokotevastaisuutta sekä rokotteisiin liittyvää disinformaatiota ja väärää tietoa kaikissa jäsenvaltioissa, 

myös omassanne? Miten aiotte varmistaa, ettei ”porsaanreikien” käyttö murenna unionin järjestelmää 

turvallisten ja tehokkaiden rokotteiden hyväksymiseksi? Espanjan tragediaa koskevan vastauksenne 

perusteella jäsenet käsittivät, että terveyshätätilanteiden valmiusviranomaisella (HERA) on jo varastossa 

jäykkäkouristus- ja denguerokotteita. Voitteko vahvistaa, että asia on näin? 
  

Jos nimitykseni terveysasioista ja eläinten hyvinvoinnista vastaavaksi komission jäseneksi vahvistetaan, 

aion tuoda voimakkaasti ja kuuluvasti esiin rokotteiden kansanterveydellisiä hyötyjä. Kuten 

kuulemisessani totesin, covid-19-rokotteiden ansiosta EU:ssa säästettiin pandemian aikana yli 1,7 

miljoonaa ihmishenkeä. Lisäksi on mainittava ne miljoonat ihmishenget, jotka säästyvät vuosittain muita 

tappavia tauteja, kuten tuhkarokkoa, poliota ja hinkuyskää, vastaan annettavilla rokotteilla. Rokotteista 

tehdään EU:ssa hyvin perusteellinen tieteellinen arviointi ennen niiden hyväksymistä. Komission 

hyväksymiä rokotteita saavat henkilöt voivat luottaa niiden turvallisuuteen ja tehoon. Aion tehdä tiivistä 

yhteistyötä EMAn ja kansallisten viranomaisten kanssa lisätäkseni ihmisten luottamusta rokotteisiin muun 

muassa varmistamalla uusien lupien ja luvanannon jälkeisten seurantaprosessien täyden avoimuuden.  

 

Kaikkien lääkkeiden, myös covid-19-rokotteiden, hyväksyntä komissiossa perustuu EMAn perusteelliseen 

arviointiprosessiin. EU:n lääketurvajärjestelmä on yksi maailman edistyneimmistä. Järjestelmää 

vahvistettiin covid-19-pandemian aikana tehostamalla rokotteiden seurantaa todellisissa olosuhteissa.  

 

Jos ilmenee kansanterveysuhka, turvallisia ja tehokkaita lääkkeitä ja rokotteita on kehitettävä ja 

asetettava saataville kaikkialla EU:ssa mahdollisimman nopeasti. EU:lla on jo käytössä toimenpiteitä, joilla 

helpotetaan, tuetaan ja nopeutetaan turvallisten ja tehokkaiden hoitokeinojen ja rokotteiden 

kehittämistä ja myyntilupien myöntämistä niille. Jäsenvaltiot voivat lääkelainsäädännön nojalla myöntää 

hätätilannekäyttöön lupia kansallisella tasolla, kuten tehtiin covid-19-pandemian aikana. Ehdotetun 

lääkealan uudistuksen puitteissa on mahdollista myöntää EU:n tasolla nopeammin väliaikaisia kiireellisiä 

myyntilupia kansanterveysuhkiin puuttumiseksi EMAn perusteellisen arvioinnin perusteella. Tämä 

mahdollistaa koordinoidun EU:n toimintamallin tällaisissa tilanteissa. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion 

tehdä tiivistä yhteistyötä Euroopan parlamentin ja neuvoston kanssa sen varmistamiseksi, että tämä 

mahdollisuus toteutuu osana uudistettua lääkelainsäädäntöä. 

 

Jos nimitykseni terveysasioista ja eläinten hyvinvoinnista vastaavaksi komission jäseneksi vahvistetaan, 

kansalaisten suojeleminen EU:ssa disinformaation haitallisilta vaikutuksilta on minulle ensisijainen tavoite, 

myös kansanterveyden alalla. Aion tehdä yhteistyötä muiden kollegion jäsenten kanssa, jotta voimme 

hyödyntää jo olemassa olevaa vahvaa kehystä, kuten Euroopan demokratiatoimintasuunnitelmaa ja 

disinformaatiota koskevia vahvistettuja käytännesääntöjä, disinformaatioon puuttumiseksi suurilla 

verkkoalustoilla ja hakukoneissa ja tukea tämän kehyksen jatkokehittämistä Demokratian kilpi -hankkeen 

avulla. Disinformaation seurantaa ja valvontaa pyritään lisäksi tehostamaan yhteistyössä jäsenvaltioiden 

ja kansainvälisten järjestöjen kanssa. Rokotuksiin liittyvän haitallisen disinformaation torjumiseksi 
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komissio aikoo jatkossakin tarjota kansalaisille luotettavaa ja näyttöön perustuvaa tietoa ja ottaa 

huomioon suositukset, jotka sisältyvät kansanterveyden valiokunnan äskettäin tilaamaan raporttiin 

disinformaation vaikutuksen vähentämisestä EU:n asukkaiden terveyteen. Aion tehdä tiivistä yhteistyötä 

Euroopan tautienehkäisy- ja -valvontakeskuksen kanssa. Se tekee arvokasta työtä rokotusohjelmien 

kattavuuden lisäämiseksi ja rokottamiseen liittyvien väärien tietojen ja disinformaation torjumiseksi, ja 

tuen sen toimintaa koko sydämestäni. Aion myös tehdä yhteistyötä terveydenhuoltopalvelujen tarjoajien 

ja muiden luotettavien organisaatioiden kanssa, jotta voimme vahvistaa viestiämme ja kannustaa 

kansalaisia tekemään rokotuspäätöksiä luotettavan tieteellisen tiedon pohjalta. 

 

Rokotevastaisuuden torjunta ei kuitenkaan riitä. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion myös tukea 

toimenpiteitä, joilla varmistetaan rokotusten saatavuus ja se, ettei ketään jätetä jälkeen. Komissio 

rahoittaa EU4Health-ohjelmasta rokotusten esteiden poistamiseen tähtäävää suurhanketta ”Overcoming 

Obstacles to Vaccination”, jossa pilotoidaan hyviä käytäntöjä rokotusten rakenteellisten esteiden 

poistamiseksi. 

 

Komissio on valmis tukemaan Espanjaa Valencian ja sitä ympäröivien alueiden hirvittävien tulvien jälkeen. 

Komissio on jo aktivoinut Copernicus-satelliittijärjestelmänsä pelastusryhmien koordinoinnin 

helpottamiseksi ja tarjoutunut aktivoimaan unionin pelastuspalvelumekanismin heti, kun Espanjan 

kansalliset viranomaiset sitä pyytävät. Voin vahvistaa, että jos Espanja tarvitsee apua, komissio voi auttaa 

Espanjan viranomaisia saamaan käyttöönsä lääketieteellisiä vastatoimia voidakseen reagoida tulvista 

seurauksena olevaan tartuntatautitapausten määrän kasvuun. EU:n tason varastot sisältävät 

jäykkäkouristusrokotteita ja muita asiaankuuluvia lääketieteellisiä vastatoimia. 
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Kysymys 3 
Näyttää siltä, että mikrobilääkeresistenssin torjumiseksi toteutettavien EU:n toimien tehostamisesta 

yhteinen terveys -lähestymistavan mukaisesti annetussa neuvoston suosituksessa asetetuista tavoitteista 

joidenkin saavuttaminen ei ole aikataulussaan. Miten aiotte toimia, jotta näihin tavoitteisiin pääsemisessä 

saataisiin aikaan muutos, muun muassa tekemällä yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa niiden kansallisiin 

suunnitelmiin sisältyvien toimien suhteen ja toteuttamalla lisätoimenpiteitä mikrobilääkkeiden maltillisen 

käytön ja hallinnan edistämiseksi? Parlamentti katsoo, että kiireellisiä toimia tarvitaan ja että pelkkä 

jäsenvaltioiden edistymisen seuranta vuoteen 2027 asti ei riitä. Aiotteko harkita uusia lainsäädäntötoimia 

ennen vuotta 2027 ja miten aiotte seurata, että kansallisiin toimintasuunnitelmiin liitetään riittävä 

rahoitus, jotta vuodeksi 2030 asetetut tavoitteet voidaan saavuttaa? EU:ssa kokonaisuudessaan 

näytetään olevan hyvässä vauhdissa eläimille annettavien mikrobilääkkeiden käytön merkittävässä 

vähentämisessä, erityisesti EU:n viljelijöiden ponnistelujen ansiosta. Kun otetaan huomioon 

jäsenvaltioiden erilaiset lähtökohdat, miten kuitenkin varmistaisitte, että joissakin jäsenvaltioissa 

sovellettava vähentämistä koskeva liikkumavara johtaa eläimille tarkoitettujen mikrobilääkkeiden 

myynnin ja käytön tosiasialliseen vähenemiseen? Miten parantaisitte lisäksi mikrobilääkeresistenssin ja 

mikrobilääkkeiden käytön seurantaa jäsenvaltioissa? Miten parantaisitte mikrobilääkeresistenssin 

torjuntaa koskevien kansallisten strategioiden yhdenmukaistamista? Kun otetaan huomioon kyseessä 

olevien haasteiden vakavuus, miten vahvistaisitte asiaa koskevaa tuontivalvontaa ja varmistaisitte 

yhdenmukaisemman täytäntöönpanon kaikkialla EU:ssa? 
 

Olen sitoutunut tehostamaan käynnissä olevaa työtä mikrobilääkeresistenssin torjumiseksi. Uskon, että 
EU:n tavoite vähentää mikrobilääkkeiden käyttöä vuoteen 2030 mennessä on saavutettavissa, vaikka 
jäsenvaltiot ovat eri vaiheissa ja kukin niistä on asettanut tavoitteita, jotka heijastavat niiden nykyistä 
käyttötasoa. Jos nimitykseni terveysasioista ja eläinten hyvinvoinnista vastaavaksi komission jäseneksi 
vahvistetaan, aion tehdä lujasti työtä kunnianhimoisen tavoitteemme saavuttamiseksi vahvan yhteistyön, 
kohdennetun seurannan ja selkeän vastuuvelvollisuuden keinoin.  
 

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion edelleen tukea erilaisten välineiden käyttöä jäsenvaltioiden toimien 

tukemiseksi. Mikrobilääkeresistenssiä ja terveydenhuoltoon liittyviä infektioita koskevalla yhteisellä 

toiminnalla, joka käynnistettiin tämän vuoden helmikuussa, tuetaan jo kansallisia toimia myöntämällä 

rahoitusta yli 60 miljoonan euron edestä.  

 

Euroopan tautienehkäisy- ja -valvontakeskus seuraa vuosittain mikrobilääkeresistenssiä ja 

mikrobilääkkeiden käyttöä kaikkialla EU:ssa. Lisäksi komissio helpottaa parhaiden käytäntöjen vaihtoa 

jäsenvaltioiden välillä mikrobilääkeresistenssiä käsittelevän yhteinen terveys -verkoston kautta. Verkosto 

kokoontuu kahdesti vuodessa. Kansallisia strategioita olisi mielestäni koordinoitava yhtenäisissä EU:n 

laajuisissa puitteissa, jotta varmistetaan johdonmukainen edistyminen ja mahdollistetaan samalla 

joustavuus paikallisten olosuhteiden huomioon ottamiseksi.  

 

Jos mikrobilääkeresistenssiä koskevia tavoitteita ei ole vielä saavutettu, komissio lisää kohdennettua 

tukea kyseisten jäsenvaltioiden toimintasuunnitelmille erityisesti infektioiden ehkäisyn ja torjunnan sekä 

mikrobilääkkeiden maltillisen käytön ja hallinnan aloilla. Aion tarvittaessa laatia suosituksia jatkotoimiksi 
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rajat ylittäviä vakavia terveysuhkia koskevan asetuksen mukaisesti. Jos nimitykseni komission jäseneksi 

vahvistetaan, aion tiiviisti seurata edistymistä ja käyttää kaikkia komission käytettävissä olevia keinoja 

jäsenvaltioiden tukemiseksi niiden tavoitteiden saavuttamisessa.  

 

Uskon, että EU:n kunnianhimoinen tavoite puolittaa tuotantoeläimillä ja vesiviljelyssä käytettävien 

mikrobilääkkeiden kokonaismyynti vuoteen 2030 mennessä on saavutettavissa, ja aion pyrkiä tähän 

tavoitteeseen. Myyntiä on jo vähennetty lähes 30 prosenttia.  

 

Eläinlääkkeistä annetussa asetuksessa säädetään monista täydentävistä toimenpiteistä, joilla 

varmistetaan mikrobilääkkeiden maltillinen käyttö eläimillä. Aion tukea sen täytäntöönpanoa sen 

varmistamiseksi, että kukin jäsenvaltio osaltaan merkittävästi vähentää kokonaismyyntiä. Pyrin 

tehostamaan komission tarkastuksia, koska niillä varmistetaan, että jäsenvaltioiden viranomaiset valvovat 

mikrobilääkkeiden käyttöä eläimillä koskevien sääntöjen noudattamista.  

 

Mikrobilääkeresistenssin vastaisista EU:n toimista vuonna 2023 annetun parlamentin päätöslauselman 

mukaisesti aion työstää toimenpiteitä elintarviketuotantoeläinten terveyden ja hyvinvoinnin 

parantamiseksi, jotta voidaan vähentää tartuntatautien esiintymistä ja leviämistä maataloudessa ja siten 

myös mikrobilääkkeiden käytön tarvetta.  

 

Jatkan komission työtä tarkkojen ja yhdenmukaisten tietojen varmistamiseksi, jotta tilannetta ja 

kehityssuuntauksia voidaan seurata niin EU:n kuin kansallisella tasolla. Jäsenvaltioiden on joka vuosi 

kerättävä ja raportoitava tiedot mikrobilääkkeiden myynnistä ja käytöstä eläinlajeittain. Komissio antaa 

jäsenvaltioille taloudellista tukea, jotta tämä tiedonkeruu olisi mahdollista niiden tietojärjestelmillä. 

Käytän näitä tietoja tulevien toimien pohjana. Komissio rahoittaa myös koulutusohjelmia kansallisten 
toimivaltaisten viranomaisten virkamiehille, jotka osallistuvat toimiin, jotka liittyvät 
mikrobilääkkeiden asianmukaiseen käyttöön ja näille mikrobilääkkeille kehittyvään resistenssiin 
eläinlääkintä- ja elintarvikealalla. Elintarviketuotantoeläinten parissa työskenteleville viljelijöille ja 
eläinlääkäreille puolestaan tarjotaan koulutusta heidän oikeudellisista velvoitteistaan ja siitä, miten 
he voivat edelleen vähentää mikrobilääkkeiden käyttöä. 
 

Aion myös varmistaa, että EU:n ulkopuolisista maista tapahtuvaa tuontia koskevilla säännöillä 
vähennetään eläimille tarkoitettujen mikrobilääkkeiden käyttöä. Nykyisen sääntelyjärjestelmän 
puitteissa EU:n ulkopuolisten maiden, jotka haluavat viedä eläimiä ja eläintuotteita EU:hun, on 

noudatettava sääntöjämme eli olla näiden eläinten ja eläinperäisten tuotteiden osalta käyttämättä 

mikrobilääkkeitä kasvun edistämiseen tai mikrobilääkkeitä, jotka on EU:ssa varattu ihmisillä esiintyvien 

infektioiden hoitoon. Vain maat, jotka ovat osoittaneet noudattavansa EU:n sääntöjä, on sisällytetty 

luetteloihin maista, joista vienti EU:hun on sallittua. Aion varmistaa, että komissio jatkaa tarkastuksia EU:n 

ulkopuolisissa maissa EU:n tuontivaatimusten noudattamisen todentamiseksi. 
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Kysymys 4 

Miten aiotte varmistaa, että otetaan käyttöön EU:n laajuinen kattava pakollinen elintarvikkeiden 

merkintä- ja jäljitettävyysjärjestelmä, jolla nykyiset erilaiset vapaaehtoiset järjestelmät (kestävyys- ja 

eettiset näkökohdat) yhdistetään yhdeksi ja selkeäksi kehykseksi ilman, että siitä aiheutuu lisärasitteita, 

jotka nostaisivat kuluttajahintoja? Miten aiotte tukea jäsenvaltioiden välistä yksimielisyyttä tästä asiasta? 

Aiotteko vakaasti varmistaa pakkauksen etupuolelle tehtävien ravintoarvomerkintöjen toteutumisen 

terveellisten valintojen edistämiseksi? Miten tällaisella järjestelmällä lisäksi varmistetaan, että kuluttajat 

saavat kattavat tiedot kaikkia elintarvikkeita koskevien laajennettujen alkuperä- ja 

lähtöpaikkamerkintöjen avulla, mikä samalla parantaa kuluttajansuojaa, vähentää elintarvikejätettä ja 

tukee kestäviä käytäntöjä? 

 

Euroopan parlamentin ja neuvoston asetus elintarviketietojen antamisesta kuluttajille on perusta 
kuluttajansuojan korkean tason takaamiselle elintarviketietojen osalta. Siinä vahvistetaan säännöt, jotka 
koskevat pakollisten elintarviketietojen antamista, ja vaatimukset, joita elintarvikealan toimijoiden on 
noudatettava antaessaan vapaaehtoisia elintarviketietoja. Tiedot eivät saa olla harhaanjohtavia, ja niiden 
on perustuttava tarvittaessa tieteellisiin tietoihin. 
 
Ympäristöväittämiä koskevassa komission ehdotuksessa selvennetään ympäristökestävyyteen liittyviä 
näkökohtia. Tämä ehdotus, josta Euroopan parlamentti ja neuvosto neuvottelevat, sisältää muun muassa 
vaatimuksia sen varmistamiseksi, että ympäristöväitteen tai -merkin perustana oleva arviointi on 
luotettava ja tieteellisesti perusteltu. 
 
Pakkauksen etupuolelle tehtävät ravintoarvomerkinnät ovat yksi monista välineistä, joilla kuluttajille 
tiedotetaan elintarvikkeiden ravintosisällöstä.  
Aion tehdä yhteistyötä kaikkien sidosryhmien kanssa löytääksemme ratkaisuja, joilla helpotetaan 

terveellisempien elintarvikevalintojen tekemistä. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion aivan alkajaisiksi 

yhdessä kaikkien osapuolten kanssa laatia sellaisen kokonaisvaltaisen lähestymistavan, jossa käsitellään 

muun muassa elintarvikkeiden uudelleenmuokkausta, elintarviketietoja ja epäterveellisten 

elintarvikkeiden markkinointia. Kartoitan aloja, joilla jäsenvaltioille saattaa olla tarpeen antaa 

lisärahoitusta, ei-tarttuvien tautien ennaltaehkäisyä koskevan käynnissä olevan yhteisen toiminnan 

parissa tehdyn työn pohjalta. Koska kansalliset tiedotuskampanjat saavuttavat kuluttajat tehokkaammin, 

aion edelleen tukea jäsenvaltioiden toimia, joilla lisätään kuluttajien tietoisuutta elintarviketiedoista. 

 
Elintarviketietojen antamista koskevassa asetuksessa säädetään myös tiettyjen elintarvikkeiden 
alkuperän pakollisesta merkitsemisestä ja elintarvikealan yritysten mahdollisuudesta ilmoittaa 
vapaaehtoisesti muiden elintarvikkeiden alkuperä. Jotkin jäsenvaltiot ovat toteuttaneet kansallisia 
toimenpiteitä kuluttajien vaatimuksiin vastaamiseksi. Jos nimitykseni vahvistetaan, yksi prioriteeteistani 
on vastata kuluttajien vaatimuksiin saada enemmän tietoa elintarvikkeiden alkuperästä ja varmistaa 
samalla sisämarkkinoiden moitteeton toiminta. 
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Kysymys 5 
Eläinten hyvinvointia koskevia EU:n sääntöjä sovelletaan varsin eri tavoin eri jäsenvaltioissa. Mitkä ovat 

mielestänne suurimmat esteet, jotka vaikuttavat näihin eroihin vaatimusten noudattamisessa, ja mitä 

erityistoimia tai tukea ehdottaisitte viljelijöiden auttamiseksi täyttämään velvoitteensa tehokkaammin? 

Mitä täytäntöönpanoon liittyviä haasteita näette nykyisissä säännöksissä? Mikä on komission 

jäsenehdokkaana suunnitelmanne siitä, miten aiotte nykyaikaistaa eläinten hyvinvointia koskevia nykyisiä 

säännöksiä ja arvioida mahdollisten muutosten vaikutuksia? Pitäisikö tuonti mielestänne sisällyttää 

johonkin tällaiseen lainsäädäntöön? Miten voisimme tässä asiassa varmistaa, että kolmannet maat 

noudattavat EU:ssa asetettuja vaatimuksia? Miten käytännössä täyttäisitte kuulemisen aikana 

antamanne sitoumuksen varmistaa tasapainoinen lähestymistapa, joka on viljelijöiden kannalta 

taloudellisesti kannattava ja joka ei heikennä heidän kilpailukykyään?  Mitä mieltä olette lisäksi komission 

jäsenehdokkaana eläinten suojelua kuljetuksen aikana käsittelevän tutkintavaliokunnan päätelmistä? 
 
Tärkeimmät esteet eläinten hyvinvointia koskevan EU:n nykyisen lainsäädännön yhdenmukaiselle 
soveltamiselle ovat mielestäni seuraavat: säännöt ovat vanhoja ja johtavat usein erilaisiin tulkintoihin eri 
jäsenvaltioissa; sääntöjen täytäntöönpanossa on jäsenvaltioissa huomattavia eroja ja tehokkaat 
seuraamukset puuttuvat; eikä eläinten hyvinvointia koskevia indikaattoreita käytetä riittävästi. Nämä 
tekijät yksilöidään selvästi komission vuonna 2022 tekemässä toimivuustarkastuksessa. 
 
Nämä täytäntöönpanoon liittyvät haasteet aiheuttavat vääristymiä sisämarkkinoilla ja edesauttavat 
epätasapuolisten toimintaedellytysten kehittymistä ja eläinten hyvinvoinnin epätasaista suojelua. 
Tilannetta pahentaa lainsäädännön hajanaisuus, joka johtuu viimeisten 20 vuoden aikana annetuista 
erilaisista kansallisista eläinten hyvinvointia koskevista säännöksistä.  
 
Aion keskittyä nykyisten sääntöjen perusteelliseen soveltamiseen. Pyrin tehostamaan komission työtä, 
jotta kaikkia osapuolia autettaisiin täyttämään velvoitteensa. Tähän mennessä tähän on sisällytetty 
koulutustoimia (”Koulutuksen parantaminen elintarvikkeiden turvallisuuden lisäämiseksi” -ohjelman 
kautta), viestintätoimia, komission suuntaviivoja esimerkiksi sikojen hännän typistämisestä sekä 
pilottihankkeita parhaiden käytäntöjen jakamiseksi siltä osin kuin on kyse muiden muassa kuljetuksista, 
lypsylehmien hyvinvoinnista ja muuhun kuin häkkijärjestelmään siirtymisestä munivien kanojen osalta. 
Lisäksi aion ehdottaa, että eläinten hyvinvointia koskevien indikaattoreiden laajempaa käyttöä tuetaan ja 
viljelijöille tarjotaan enemmän tietoa heidän työnsä ohjaamiseksi. Tarvittaessa rikkomusmenettelyt ovat 
aina komission käytettävissä. 
 
Vahvistan, että aion ehdottaa kollegiolle eläinten hyvinvointia koskevan lainsäädännön tarkistamista, 
kuten toimeksiantokirjeessäni mainitaan. Aion nykyaikaistaa eläinten hyvinvointia koskevia EU:n nykyisiä 
normeja ja pyrkiä toteuttamaan erityisesti eurooppalaisen kansalaisaloitteen ”End the Cage Age” 
(Häkkikasvatuksen aika on ohi) jatkotoimia komissiossa. Käyn ihan ensimmäiseksi keskustelua kaikkien 
asianosaisten, myös viljelijöiden, kanssa, jotta voidaan keskustella erilaisista ratkaisuista ja kysymyksistä, 
kuten siirtymäkausista ja taloudellisesta tuesta. Otan huomioon syrjäisten maaseutualueiden tarpeet. 
Tavoitteenani on varmistaa, että nämä parannukset eivät aiheuta haittaa EU:n viljelijöille.  
 
Sen varmistamiseksi, että kolmannet maat noudattavat EU:n tai vastaavia vaatimuksia, voisimme soveltaa 
samaa lähestymistapaa kuin eläinten hyvinvointia lopetuksen yhteydessä koskevissa säännöissä. Kyseisen 
lainsäädännön mukaan EU:hun tuotavan lihan on oltava peräisin eläimistä, jotka on teurastettu EU:ssa 
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edellytettyjä olosuhteita vastaavissa olosuhteissa, ja sen mukana on oltava tuontitodistus, jossa 
alkuperämaan toimivaltainen viranomainen vahvistaa näiden vaatimusten noudattamisen. Lisäksi 
komissio tekee tarkastuksia viejinä toimivissa kolmansissa maissa varmistaakseen, että EU:n tai vastaavia 
vaatimuksia sovelletaan. 
 
Uskon, että eläinten suojelua kuljetuksen aikana käsittelevän tutkintavaliokunnan työ osoittaa, miten 
Euroopan parlamentti voi antaa arvokkaan panoksen komission työhön. Eläinkuljetuksia koskeva 
komission lainsäädäntöehdotus sisältää monia valiokunnan suosituksia. Siihen sisältyy esimerkiksi 
tiukempia rajoituksia teuraskuljetuksille, koirien ja kissojen kuljetusta koskevia lisäsääntöjä sekä – 
ensimmäistä kertaa – vesieläimiä koskevia erityissäännöksiä. Jos nimitykseni komission jäseneksi 
vahvistetaan, tätä ehdotusta koskevien neuvottelujen loppuun saattaminen on minulle ensisijainen 
tavoite. 


